
From: Pianoværkstedet  
To: vsveh@folketinget.dk  
Sent: Tuesday, June 19, 2007 8:25 AM 
Subject: omfartsvej 

 

Kære Svend Erik Hovmand 

  

Af gårdsdagens Folketidende fremgår det, at du vil prioritere en omfartsvej om Nykøbing F. højt. Den er også 
tiltrængt. 

  

Dog vil jeg bede om, at du anskuer projektet mere fremsynet og langsigtet, end det nuværende forslag 
lægger op til. 

  

Amtet fremlagde i 2005 et fremsynet forslag til omfartsvej, som ledte trafikken helt udenom byen og som har 
en linieføring, der, og det er meget vigtigt, kan forlænges både sydpå og nordpå, når det bliver nødvendigt. 
Denne vejføring har været indtegnet i de senere regionsplaner og var derfor kendt af alle. 

  

Så gik der desværre lokalpolitik i det, og nu er man endt med et forslag, som er en omfartsvej, hvor man kun 
ledes udenom noget af byen, et forslag som ovenikøbet er 121 mill. dyrere på grund af meget store 
entrepenørarbejder. 

  

Jeg skal fremhæve tre forhold, som yderligere forstærker ønsket om en rigtig omfartsvej: 

  

Siden 2005 er der sket en voldsom trafikudvikling,- på færgesiden, på feriehussiden og på pendlersiden, og 
den fortsætter tilsyneladende.  
Denne nærmest eksplosive udvikling er ikke indregnet i prognoserne. 

  

Siden 2005 er endnu en sukkerfabrik ( Assens) nedlagt. Man vil nu forlænge den koncentrede roekørsel med 
én til halvanden måned. 
Det er ikke indregnet i prognoserne. 

  

Siden 2005 har man igangsat forsøg med modullastbiler, og man må forvente, at en international forbindelse 
som Gedser-Rostok et  skal kunne modtage disse. Dette er ikke indlagt i de fyske forslag til vejprojektet. 

  

Vi har specielt nordfra megen langsomtkørende trafik,- traktorer med korn og frø i hele høstsæsonen og med 
roer i den nu i fremtiden forlængede kampagne. 

  

Jeg finder det helt afgørende for trafiksikkerheden og afviklingen, at den langsomtkørende lokaltrafik og den 
hurtigtkørende sydtrafik 
separeres så tidligt som muligt og ikke som i det sidste kompromisforslag fastholdes så længe som muligt. 

  

Du sidder i en position, hvor du kan hæve dig op over lokalpolitikken og se længere frem, når der skal 
frigøres statsmidler  
Jeg håber på og tror, du også vil gøre det i denne sag, så vi ikke får en kortsigtet løsning, men får en 
omfartsvej, som tænkes langt ind i fremtiden. 

  

Med venlig hilsen- 

  

Erling Skafte-Pedersen 
Kraghave Gaabensevej 80 
4800 Nykøbing F. 

  

  

 

Trafikudvalget 
TRU alm. del - Bilag 555 
Offentligt            


